
 

   
 
 
Vragen ex. artikel 45 van het regelement van orde van de gemeenteraad. 
Schriftelijke vragen naar aanleiding van de beantwoording van de reeds gestelde schriftelijke vragen over rapporten taaleis 
en tegenprestatie CBS en het artikel in de Stentor van maandag 4 maart ‘Gemeenten op ramkoers met staatssecretaris over 
taaltoets’. Alsmede de kamerbrief ‘Samen aan de slag voor een vaardig Nederland: vervolgaanpak laaggeletterdheid 2020-
2024’ 

 
Zwolle, 22 maart 2019 

 
Geacht College van burgemeester & wethouders, 
 
Meedoen in de samenleving en daarvoor het voldoende beheersen van de taal is een essentiële combinatie, zo blijkt ook uit 
de brief aan de Kamer over laaggeletterdheid. Daarnaast ook het belang van een goede aanpak van de laaggeletterdheid. 
Voor de fractie van de VVD is het van groot belang dat mensen mee kunnen doen in de samenleving en mee kunnen delen 
in de economische vooruitgang van Zwolle en wanneer taalbeheersing daar een remmende factor in is, daar op ingezet zou 
moeten worden. Over de eerdere set vragen met onder andere het onderwerp taaleis was de beantwoording niet geheel 
naar onze tevredenheid,  
 
daarom komt de fractie van de VVD met de volgende, (aanvullende) vragen aan de wethouder Participatie-wet: 
 
1) Heeft het college kennisgenomen het artikel in de Stentor van 4 maart jongstleden en de Kamerbrief van 18 maart 
jongstleden?  
 
2) Kan het college onderbouwen dat er een goede inschatting is van het taalniveau van de doelgroep waar deze eis voor 
geldt binnen de Zwolse populatie (inclusief laaggeletterdheid)?  
 
3) Deelt het college de mening van de fractie van de VVD dat het van groot belang is in te zetten op voldoende 
taalbeheersing indien dit een remmende factor is bij het meedoen in de samenleving?  
 
3) Aan hoeveel bijstandsgerechtigden is sinds het opnemen van de taaleis in de bijstand gevraagd om een bewijs van 
taalbeheersing te overhandigen? Bij hoeveel van de bijstandsgerechtigden die al voor 1 januari 2016 in de bijstand zitten, 
zijn opnieuw gesprekken gevoerd, waaronder de inschatting of er een bewijs van taalbeheersing nodig is?  
 
4)Hoeveel bijstandsgerechtigden hebben een bewijs van taalbeheersing overhandigd, hoeveel niet nadat het gevraagd is en 
bij hoeveel bijstandsgerechtigden is actie ondernomen nadat ze die niet konden overhandigen? 
 
5) Kan het college het aantal keren dat er handhavend is opgetreden en daadwerkelijk een maatregel is opgelegd m.b.t. de 
taaleis en/of de tegenprestatie in een cijfermatige onderbouwing weergeven? Zoals dat per halfjaarlijkse rapportage 
richting het Rijk gevraagd wordt.  
 
 
Namens de fractie van de VVD, 
Annemee van de Klundert 
 
 
 
 
 
Bron:  
https://www.destentor.nl/regio/gemeenten-in-oost-nederland-op-ramkoers-met-staatssecretaris-over-taaltoets-voor-
vluchtelingen~aaf2cb02/ 
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/brieven_regering/detail?id=2019Z05281&did=2019D10989 
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